
  

 

Warszawa, 4 lipca 2012 roku 

 

 

Pan Jacek Sadowy 

Prezes Urzędu Zamówień Publicznych 
  

 

Szanowny Panie Prezesie, 

 

Uprzejmie dziękuję za przekazanie nam do zaopiniowania projektu ustawy o zmianie ustawy – Prawo zamówień publicznych. Po 

zapoznaniu się z zawartością tego dokumentu nie zgłaszamy do niego uwag. 

 

Pozwalam sobie natomiast wyrazić dwie opinię dotyczące polityki i praktyki działalności legislacyjnej. 

Uważam, że Prawo zamówień publicznych nowelizowane jest zbyt często oraz w sposób chaotyczny. Częste i dokonywane ad 

hoc zmiany tak ważnej dla życia publicznego i gospodarczego ustawy nie sprzyjają przejrzystości życia publicznego, a ten aspekt 

mnie jako pracownika Programu Przeciw Korupcji interesuje szczególnie. 

 

20 marca br. prezes Fundacji im. Stefana Batorego otrzymał od Pana „Propozycje zmian w ustawie Prawo zamówień 

publicznych”. W dokumencie tym proponujecie Państwo między innymi przeprowadzenie dwu zmian zasad korzystania z 

podwykonawstwa przy realizacji zamówień publicznych (str.18 - 19). Polegać one miałyby na: (1) obowiązkowej identyfikacji 

podwykonawców oraz (2) wprowadzeniu możliwości weryfikacji przez zamawiającego spełniania przez podwykonawców 

warunków udziału w postępowaniu, „w szczególności w zakresie kwalifikacji podwykonawców”. W projekcie ustawy o zmianie 

ustawy – Prawo zamówień publicznych, będącej przedmiotem obecnej konsultacji społecznej bezsprzecznie wprowadzono 

pierwszą zmianę. Nie dostrzegam natomiast próby wprowadzenia weryfikacji podwykonawców. Jaka jest tego przyczyna? Czy 

wycofaliście się Państwo z pierwotnych zamiarów, które przecież zostały przygotowane na podstawie rzetelnych analiz? Jeśli 

nadal widzicie potrzebę wprowadzenia weryfikacji podwykonawców, to czy nie należało zrobić tego w tej nowelizacji? 

  

Łączę wyrazy szacunku, 

                                                                                  

                                                                                                  Grażyna Kopińska 

                                                                                            dyrektor Programu Przeciw Korupcji 


